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This Attachment Reference Manual contains information and extracts of attachments that are used in the 
examination with the ECQB-PPL. In particular, make yourself familiar with the flight performance tables 
and chart extracts in order to be well prepared for the exam.

This work and all parts it contains are protected by copyright. The commercial use of the work or excerpts 
from the work in teaching and learning media is only permitted with the prior consent of the respective 
rights holder. For inquiries, please contact ecqb-ppl@aircademy.com.

As part of the constant revision and updating of the international question database for private pilots (EC-
QB-PPL), we are constantly looking for competent experts. If you are interested in working with us, send 
an email to experts@aircademy.com.

If you have any comments or suggestions on the question database, please send them to ecqb-ppl@aircad-
emy.com.

Dieses Anlagenhandbuch enthält Hinweise und auszugsweise Anlagen, welche in der Prüfung mit der ECQB-PPL 
verwendet werden. Machen Sie sich insbesondere mit den Flugleistungstabellen und Kartenausschnitten vertraut, 
um für die Prüfung gut vorbereitet zu sein.

Dieses Werk und alle enthaltenen Teile sind urheberrechtlich geschützt. Die kommerzielle Nutzung des Werkes oder 
Ausschnitte aus dem Werk in Lehr- und Lernmedien ist nur nach vorheriger Zustimmung durch die jeweiligen 
Rechteinhaber erlaubt. Für Anfragen wenden Sie sich bitte an ecqb-ppl@aircademy.com.

Im Rahmen der stetigen Revision und Aktualisierung der internationalen Fragendatenbank für Privatpiloten 
(ECQB-PPL) sind wir stetig auf der Suche nach fachkompetenten Experten. Sollten Sie Interesse an einer Mitarbeit 
haben, wenden Sie sich per E-Mail an experts@aircademy.com.

Sollten Sie inhaltliche Anmerkungen oder Vorschläge zum Fragenkatalog haben, senden Sie diese bitte an ec-
qb-ppl@aircademy.com.
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Navigation Charts
Navigationskarten
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The navigation charts used were made available with the kind permission of Rogers Data GmbH. Use is 
only permitted for exercise purposes in connection with training questions of the ECQB-PPL. It is strictly 
forbidden to use excerpts for navigational purposes, also because it is not necessarily the latest version.

During the exam, questions can refer to the following chart excerpts. With a few exceptional cases, the 
charts do not have to be printed out. For orientation, both flight routes and points are drawn on the map 
to which the respective questions relate.

The legends of the charts have also been added for easier orientation. These differ very little and may 
reflect country-specific peculiarities. It is not necessary to learn the legends for exam preparation; rather, 
this publication serves to familiarise oneself with the material used in the examination.

The navigation chart EC-90-001-v1 should be made available in printed form or with an electronic “navi-
gation kit”. It is the basis for questions in which, for example, courses and distances have to be measured 
and radials have to be determined.

Die verwendeten Navigationskarten wurden mit freundlicher Genehmigung der Rogers Data GmbH zur Verfü-
gung gestellt. Die Verwendung ist ausschließlich zu Übungszwecken in Verbindung mit Übngsaufgaben der EC-
QB-PPL gestattet. Auf keinen Fall dürfen die Kartenausschnitte zu navigatorischen Zwecken verwendet werden, 
auch weil es sich nicht zwingend um die aktuellste Version handelt.

Während der Prüfung können sich Aufgabenstellungen auf die folgenden Kartenausschnitte beziehen. Bis auf 
wenige Ausnahmefälle müssen die Kartenausschnitte nicht ausgedruckt vorliegen. Zur Orientierung sind sowohl 
Flugstrecken als auch Punkte in die Karte eingezeichnet, auf welche sich die jeweiligen Aufgaben beziehen.

Zur leichteren Orientierung wurden die Legenden der Kartenausschnitte ebenfalls beigefügt. Diese unterscheid-
en sich nur sehr wenig und spiegeln ggf. länderspezifische Eigenheiten dar. Ein Lernen der Legenden zur Prü-
fungsvorbereitung ist nicht notwendig; vielmehr dient diese Veröffentlichung der Vertrautmachung mit dem in der 
Prüfung verwendeten Kartenmaterial.

Der Kartenausschnitt EC-90-001-v1 sollte in ausgedruckter Form oder mit einem elektronischen “Navigationsbes-
teck” zur Verfügung gestellt werden. Er ist Basis für Aufgaben, bei welchen z.B. Kurse und Distanzen gemessen 
und Radiale bestimmt werden müssen.
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Schweiz - Switzerland 
Rogers Data 500K

Scale 1:500.000

www.rogersdata.at
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Deutschland - Germany
 Rogers Data 500K

Scale 1:500.000

www.rogersdata.at
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Tschechische Republik - Czech Republic
 Rogers Data 500K

Scale 1:500.000

www.rogersdata.at
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Österreich - Austria Rogers Data 500K
Scale 1:500.000

www.rogersdata.at
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Slowenien - Slovenia Rogers Data 200K 
Scale 1:200.000

www.rogersdata.at
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Belgien & Lux - Belgium & Lux
 Rogers Data 500K

Scale 1:500.000

www.rogersdata.at



31

Malta & Sizilien - Malta & Sicily 
Rogers Data 500K

Scale 1:500.000

www.rogersdata.at



52
°
N

01
2°
00
'E

01
3°
00
'E

VA
R
4°
E

51
°
30
'N

E
C
-9
0-
00
1-
v1

01
3°
30
'E

01
2°
30
'E

01
1°
30
'E

E
xt
ra
ct
fro
m
R
og
er
s
D
at
a
G
er
m
an
y
50
0k
,©

R
og
er
s
D
at
a
G
m
bH
,w
w
w
.ro
ge
rs
da
ta
.a
t,

in
co
op
er
at
io
n
w
ith
fre
yt
ag
&
be
rn
dt


